

Editor's Note / Note du directeur

Volume 21, Number 2, Spring 1992

URI: https://id.erudit.org/iderudit/acad21_2en01

[See table of contents](#)

Publisher(s)

The Department of History of the University of New Brunswick

ISSN

0044-5851 (print)

1712-7432 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

(1992). Editor's Note / Note du directeur. *Acadiensis*, 21(2), 3–4.

EDITOR'S NOTE

In 1983 we published an index to the contents of our first 12 years of publication. This was well-received by readers and we are now pleased to announce the publication of an updated edition of the index. *The Acadiensis Index, 1971 - 1991* incorporates the contents of the earlier edition and provides a convenient single-volume guide to our first 20 years of publication. For the remainder of 1992 subscribers in good standing may purchase the new *Acadiensis Index* at a 50 per cent discount. An order form is enclosed with your subscription. Acadiensis Press is also publishing another research tool this spring, which is also our first bilingual title. *New Brunswick Schools: A Guide to Archival Sources/Les écoles du Nouveau-Brunswick: Guide des sources archivistiques* identifies and describes the resources available for students of the history of education in this province. The project was directed by E. R. Forbes and supported by the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada. The journal itself has also received renewed support from the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada and we remain grateful for this assistance. The current issue contains a new feature entitled Forum, which is devoted to recent conference presentations on a contemporary theme of interest to our readers. As in our previous issue, the lead article has inspired a cover illustration: a photograph of Nova Scotia Premier Angus L. Macdonald at the opening of the Gaelic College at St. Ann's in 1939.

NOTE DU DIRECTEUR

En 1983, nous publiions un index du contenu de nos 12 premières années de publication. Cet index a été bien accueilli par les lecteurs et nous sommes heureux d'en annoncer la publication d'une nouvelle édition. *The Acadiensis Index, 1971-1991* rassemble en un seul volume toute la production de nos 20 premières années de publication. Un rabais de 50 pour cent sera consenti à tous nos abonnés et toutes nos abonnées qui achèteront le nouvel *Acadiensis Index* d'ici la fin de 1992. Des bons de commande ont été inclus sous pli. Les éditions Acadiensis Press publient également un autre instrument de recherche ce printemps, qui est aussi notre premier titre bilingue. L'ouvrage, intitulé *New Brunswick Schools: A Guide to Archival Sources/Les écoles du Nouveau-Brunswick: Guide des sources archivistiques*, identifie et décrit les ressources qui s'offrent aux chercheurs en histoire de l'éducation au Nouveau-Brunswick. Ce projet a été réalisé sous la direction de E.R. Forbes et appuyé financièrement par le Conseil de recherches en sciences humaines du Canada. Le Conseil vient également de renouveler son appui à la revue et nous lui en sommes reconnaissant. Le présent numéro offre une nouveauté, une section intitulée Forum, dans laquelle seront reprises des communications prononcées à de récents colloques et qui touchent des thèmes susceptibles d'intéresser nos lecteurs et lectrices. Tout comme pour notre dernier numéro, l'illustration présentée en couverture est inspirée par le contenu de l'article de tête. Il s'agit d'une photographie du premier ministre de la Nouvelle-Ecosse Angus L. Macdonald, prise lors de l'ouverture du Gaelic College à St. Ann's en 1939.

